
PROTO KÓ Ł  NrXXII/2016 
z sesji Rady Gminy Świdwin 

odbytej w dniu 30 wrze śnia 2016 r. 

Stan radnych.....................................15 
Obecnych na sesji 	 13 

Lista obecno ści stanowi załącznik do protoko łu. 

Ad.!. OTWARCIE I STWIERDZENIE QUORUM 

Na podstawie art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorz ądzie gminnym 
otwarcia XXII/2016 Sesji Rady Gminy Swidwin dokona ła Przewodnicząca Rady - Pani Anna 
Olejniczak. 
Przewodnicz ąca Rady Gminy Swidwin powitała radnych, so łtysów oraz zaproszonych go ści: 

- Pana Kazimierza Lechockiego - Wójta Gminy Świdwin 
- Pana Mirosława Majkę  - Starostę  Swidwińskiego 
- Panią  Renatę  Kamińską  - Skarbnik Gminy Swidwin 
- Panią  Halinę  Czajkowską  - Sekretarz Gminy Swidwin 
- Panią  Annę  Pietrykę  - Kierownik Ref. ROSiGK UG Swidwin 
- Pana Rafa ła Terleckiego - Prezesa Gminnego Zak ładu Gospodarki Komunalnej w Swidwinie 
- Pana Sebastiana Basiejko - Kierownika Ref. KSiZ UG Swidwin 
- Panią  Iwonę  Bobik - Pracownika GOPS w Swidwinie 
- Panią  Dorotę  Adamiak - Kierownik Ref. OPiPF UG Swidwin 
- Pana Boles ława Helwiga - Zast ępcę  Dyrektora ds. technicznych PZD w Swidwinie 
- Pana Stanis ława Tyszkiewicza - Kierownika Terenowego Zespo łu Doradców w Swidwinie 
ZODR w Barzkowicach 

Na podstawie listy obecno ści stwierdzono quorum do podj ęcia prawomocnych uchwał . 

Ad. 2. ZATWIERDZENIE PROTOKOŁU Z OSTATNIEJ SESJI 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że protokó ł  z sesji 
Nr XXI/2016 z dnia 08.09.2016 r. wy łożony był  do wglądu w Biurze Rady i do momentu 
rozpoczęcia sesji nie wpłynęły żadne uwagi do protoko łu. Radni w głosowaniu jawnym przyj ę li 
protokó ł  jednogłośnie, stosunkiem g łosów „za" - 13. 

Ad. 3. PRZYJĘCIE PORZĄDKU OBRAD 

Przewodnicz ąca Rady Pani Anna Olejniczak oznajmi ła, że porządek obrad podany był  w 
zaproszeniach na sesj ę . Następnie zaproponowa ła, by do porządku posiedzenia dopisać  punkt „4. 
Informacja Starosty Powiatu Swidwi ńskiego na temat strefy aktywno ści biznesowej w ramach 
Kontraktu Samorządowego". Wyjaśniła, że w tym punkcie Starosta udzieli szczegó łowych 
informacji na temat planowanego projektu przez powiat, o którym by ła mowa na ostatnich 
komisjach. Starosta wyst ąpił  z pro śbą  o użyczenie nieruchomo ści na cele realizacji tego projektu. 
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie wprowadzili punkt do porz ądku obrad. 
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyj ę li zmieniony porządek obrad. 
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Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 
2. Zatwierdzenie protoko łu z ostatniej sesji. 
3. Przyj ęcie porządku obrad. 
4. Informacja Starosty Powiatu Swidwi ńskiego na temat strefy aktywno ści biznesowej w ramach 
kontraktu samorządowego. 
5. Rolnictwo w gminie Swidwin. 
6. Informacja z wykonania bud żetu Gminy Swidwin za I pó łrocze 2016 r. 
7. Dyskusja. 
8. Interpelacje i zapytania radnych. 
9. Czas dla samorządów. 
10. Sprawozdanie Przewodnicz ących Komisji Rady Gminy oraz Wójta Gminy z prac w okresie 
między sesjami. 
11. Podj ęcie uchwał : 

- w sprawie przyj ęcia „Gminnej Strategii Rozwi ązywania Problemów Spo łecznych Gminy 
Swidwin na lata 2016-2020" 

- w sprawie przyj ęcia,  lokalnego programu pomocy spo łecznej „Programu Aktywno ści 
Lokalnej dla Gminy Swidwin na lata 2016-202V 

- w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowo ści Bystrzyna, Bystrzynka, 
Dobrowola na lata 2016-2022 z perspektywą  na lata 2023-2027 

- w sprawie Regulaminu utrzymania czysto ści i porządku na terenie Gminy Swidwin 
- w sprawie szczegó łowego sposobu i zakresu świadczenia us ług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomo ści i zagospodarowania tych odpadów 
- w sprawie wyrażenia zgody na nieodp łatne nabycie nieruchomo ści 
- w sprawie wyrażenia zgody na nieodp łatne nabycie nieruchomo ści 
- w sprawie wyrażenia zgody na nieodp łatne nabycie nieruchomo ści 
- w sprawie wyrażenia zgody na sprzeda ż  nieruchomo ści w Kluczkowie 
- w sprawie wyrażenia zgody na zamian ę  nieruchomo ści 
- w sprawie wyrażenia zgody na sprzeda ż  nieruchomo ści w Krosinie 
- w sprawie dokonania zmian w bud żecie gminy na rok 2016. 

12. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 
13. Wolne wnioski. 
14. Zakończenie. 

Ad. 4. INFORMACJA STAROSTY POWIATU ŚWIDWIŃSKIEGO NA TEMAT STREFY 
AKTYWNOŚCI BIZNESOWEJ W RAMACH KONTRAKTU SAMORZĄDOWEGO 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosi ła o zabranie g łosu Pana Miros ława 
Majkę  Starostę  Swidwińskiego. 

Pan Mirosiaw Majka przedstawi ł  zarys planowanej strefy: „2-3 lata temu zacz ęła się  sprawa 
nowego programowania RPO. Trzy powiaty powiat świdwiński, łobeski i drawski we 
wspó łpracy z Marsza łkiem Województwa Zachodniopomorskiego postanowi ły, żeby nie 
nazywać  tego całego centrum jako obszar w łączenia. My to nazywamy obszar wyłączenia, bo 
powstały dwie duże strefy biznesowe tj. szczeci ńsko-goleniowska strefa i koszali ńsko-
kołobrzeska, a reszta mia ła się  jakby dostosować  do tego, że tak będzie. Natomiast żeby 
przeciwdzia łać  temu powstała koncepcja, aby te 3 powiaty napisa ły swój kontrakt samorz ądowy. 
Taki kontrakt zosta ł  napisany wspólnie z gminami z danych powiatów. Jest to najwi ększy 
kontrakt, najliczniejszy, na najwi ększym obszarze. Przygl ądaj ąc się  temu, jakie działania mogą  
uzyskać  dofinansowanie powiat zauważył , że na terenie innych powiatów tj. w Łobzie, w 



Drawsku, w Z łocieńcu, w Czaplinku powstaj ą  strefy ekonomiczne, czy te ż  strefy przemys łowe, 
albo te strefy by ły i chcą  uzyskać  pieniądze na ich rozwój, czy dofinansowanie na ich uzbrojenie. 
Nowych stref ekonomicznych nie mo żna było tworzyć , więc powiat to wymyślił  widząc, że w 
powiecie nikt nie jest zainteresowany utworzeniem miejsca pod budow ę  nowych zak ładów 
pracy. Znaleziono na ulicy Spó łdzielczej teren o wielko ści ok. 11 hektarów nale żący do Skarbu 
Państwa. Taką  koncepcj ę  powiat napisał  znajduj ąc potencjalnych inwestorów, dlatego że 
warunkiem było co najmniej 3 takich inwestorów pozyska ć . Po znalezieniu potencjalnych 
inwestorów i znalezieniu miejsca powiat wyst ąpił  do wojewody o użyczenie gruntu. Wojewoda 
nie mial podstawy, żeby użyczyć  grunt ponieważ  jeszcze nawet kontraktu nie by ło, był  on 
dopiero rozpatrywany. W tym roku kontrakt zosta ł  podpisany. Powiat na inwestycj ę  otrzymał  3,2 
mln zł , z czego wk ład powiatu wynosi 480 tys. z ł . Utworzenie strefy aktywno ści biznesowej w 
powiecie świdwińskim pod potrzeby inwestorów prywatnych. W ramach projektu planowane s ą : 
przygotowanie dokumentacji technicznej dotycz ącej kompleksowego uzbrojenia strefy, 
planowany podział  strefy docelowo na 6 do 12 dzia łek z możliwo ścią  łączenia lub dzielenia. 
Etap I to utworzenie strefy, zagospodarowanie i przygotowanie cz ęści strefy o powierzchni ok. 
2,5 ha z możliwo ścią  późniejszego rozszerzenia i zagospodarowania drugiej i trzeciej cz ęści 
planowanej strefy na docelowym obszarze oko ło 11 ha. Strefa b ędzie zlokalizowana w granicach 
administracyjnych miasta Swidwin. Lokalizacja w pobli żu stacji kolejowej oraz przy drodze 
powiatowej z łączącym się  odcinkiem 400-500 m z drog ą  wojewódzką  nr 162. Konieczna jest 
budowa dróg wewnętrznych i chodników, utwardzenie placów wewn ętrznych we wskazanym 
obszarze. Wyposa żenie w niezbędne media kanalizacja, woda, gaz, energia ciepina, energia 
elektryczna itp. W pierwszym etapie 250m docelowo ok. I km sieci wodoci ągowej. Budowa 
sieci kanalizacyjnej, ruroci ąg tłoczny (etap pierwszy ok. 1,2 km), budowa przepompowni mokrej 
i docelowo sieci przesy łowej ok. 2,5 km wraz z budową  studni rozprężnej. Wszystko jest robione 
po to, by połączyć  się  z miastem. Po stronie powiatu jest opracowanie dokumentacji i 
przygotowanie wszystkich raportów. Tamten obszar jest terenem przemys łowo-składowym i 
usług rzemios ła, tak że odpowiada w planie zagospodarowania przestrzennego miasta Swidwin. 
Po uzyskaniu kontraktu powiat wyst ąpił  do Wojewody o to, by użyczył  teren należący do Skarbu 
Państwa. Wojewoda rozpatruje wniosek, natomiasta powiat do 5.12 musi zrobi ć  już  całą  
dokumentacj ę  i przetargi na wykonawstwo. Starosta powiedzia ł , że już  wcze śniej rozmawia ł  z 
Wójtem, ponieważ  gmina na terenie miasta posiada 4 hektary terenu na ulicy Spó łdzielczej. W 
związku z tym Starosta napisa ł  pismo dlatego, że gdyby jednak Wojewoda nie chcia ł  użyczyć  
wnioskowanych terenów, to gmina posiadaj ąc te 4 ha gruntu mog łaby je użyczyć , w ten sposób 
wchodząc w partnerstwo. Te pieniądze 3,2 mln zł  można byłoby wykorzystać , żeby dać  szansę  
zaistnienia chociaż  jednego takiego miejsca w powiecie świdwińskim. Starosta doda ł , że 
rozumie Wita, gdy dowiedział  się  że wys łano pismo z odmową  i ewentualną  propozycj ą  kupna 
gruntu, że to leży na terenie miasta Swidwina wi ęc ewentualne podatki od tej dzia łalności będą  
wpływały do miasta. Tylko, że w ten sposób rozumuj ąc to pojawia się  pytanie, co powiat będzie 
mial z tego, oprócz tego, że włoży 500 tys. zł, napracuje si ę  i żadnego podatku nie otrzyma. 
Natomiast da szansę  utworzenia miejsc pracy, że być  może mieszkańcy m.in. gminy Swidwin 
znajdą  tam miejsce pracy. Powiat b ędzie się  starał , żeby co najmniej te trzy zak łady powstały do 
2020 r. ponieważ, gdy nie powstaną  to pieniądze trzeba b ędzie oddać . Chciałby, aby mogli 
pracować  z tą  myś lą , że maj ą  alternatywnie w zapasie te 4 hektary terenu. Starosta doda ł , że 
powiat nie kupi tego terenu, bo to si ę  mija z zakresem jego działań . Natomiast samo to, że przy 
tej działce z ty łu pobiegnie cała infrastruktura na pewno spowoduje wzrost jej warto ści. I ta 
współpraca na pewno pozwoli łaby łatwiej rozmawiać , gdyby znalazł  się  potencjalnie jaki ś  
oferent, który chcia łby wybudować  zakład nie tam gdzie jest strefa, tylko tutaj. Starosta poprosi ł  
jeszcze raz o dog łębne przeanalizowanie i nie mówienie, co z tego gmina b ędzie miała, bo tak 
ogólnie mówiąc to nic, chociaż  mieszkańcy będą  mieli możliwość  pracy. Starosta doda ł , że jest 
jeszcze czas na rozwa żenie i przeanalizowanie decyzji. Na zako ńczenie Starosta powtórzy ł , że 
inwestycja powstanie do 2020 r., pierwszy etap 2,5 ha to budowa dróg, chodników i o świetlenia, 
doprowadzenie gazu, pr ądu, kanalizacja. Ca łość  inwestycji z dofinansowaniem wyniesie 3,2 mln 
zł , wysokość  dofinansowania 85% warto ści tj. 2,72 mln zł , a 480 tys. z ł  wkład powiatu. Jeżeli to 
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nie powstanie to w powiecie świdwińskim nie będzie żadnej strefy uzbrojonej, gotowej do tego, 
żeby przyj ąć  inwestorów, natomiast taka strefa jest w Łobzie, będzie robiona w Drawsku, w 
Złocieńcu i nawet w Czaplinku. 

Pan Marcin Serafin zadał  pytanie odno śnie potencjalnych inwestorów, czy Starosta móg łby 
podać , kto to będzie. 

Pan Miros ław Majka odpowiedział , że miałby tam powstać  zakład galwanizatorski przy 
współudziale Pana Rybickiego. 
Wójt Pan Kazimierz Lechocki podziękował  za wypowiedź  Pana Starosty rozumiej ąc troskę  
jaką  przejawia o mieszkańców powiatu. Następnie przedstawi ł  motywacj ę , jaką  się  kierował  
odpowiadaj ąc na pismo odmownie. Wyja śnił , że podczas rozmów, które odby ły się  wiosną  Wójt 
stwierdził , że chętnie odsprzeda t ę  Ziemię . Wójt dodał , że proces szukania nabywców na t ę  
ziemię  rozpoczął  się  dawno, a ostatnia wycena robiona przez poprzedniego Wójta opiewa ła na 
blisko 2 mln zł , co jest dosy ć  dużą  kwotą  jak na gminę  wiejską. Natomiast po przekazaniu 
działki w użytkowanie, jeżeli coś  tam na niej powstanie, gmina nie b ędzie miała nic z tego 
tytułu. Dlatego, żeby stan prawny wyja śnić  Wójt chętnie przystąpi do rozmów i t ę  działkę  
sprzeda. Nast ępnie Wójt wyjaśnił  jak to wygląda graficznie na mapie. Doda ł , że gmina też  ma w 
planie podział  działek na mniejsze, bo tak wielkiego area łu 4 hektarów na terenie miejskim 
gmina nie sprzeda. Po podziale mo że znajdzie się  nabywca. Wójt stwierdzi ł , że gmina potrzebuje 
pieniędzy na kanalizacj ę , czy wodociągi i właśnie tym się  kierował  odpowiadaj ąc na pismo, iż  
chętnie przystąpi do rozmów na temat sprzedaży. Na dzień  dzisiejszy sytuacja gminy nie 
pozwala na to, by dzia łkę  przekazać  nieodpłatnie dla starostwa. Natomiast w pe łni zasadne jest 
ubieganie si ę  u wojewody o przekazanie dzia łki skarbu państwa. 

Pan Miros ław Majka wyjaśnił , że użyczenie miałoby być  na 10 lat, czyli na okres realizacji 
trwałości projektu. Natomiast w łaścicielami gruntu jest gmina i po 10 latach gdy wyga śnie 
użyczenie, gmina dalej będzie właścicielem z ewentualnymi inwestycjami, które na tym terenie 
powstaną . Dlatego też  powiat wystąpił  o użyczenie, żeby nie mówić  o przekazywaniu własności 
i tylko na 10 lat, kiedy musi by ć  zachowany okres trwa łości projektu. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki stwierdził , że prawdą  jest to, co powiedzia ł  starosta, jednak 
podatki z tego, co powstanie na tej ziemi b ędą  spływały do miasta, a nie do gminy. 

Pani Iwona Piotrowicz powiedziała, że w związku z tym, iż  radni nie mieli moż liwo ści 
zapoznania si ę  z tematem warto by łoby usiąść  do tematu wspólnie i przemy ś leć  go. Stwierdzi ła, 
że zależy jej na współpracy, żeby decyzje by ły wspólne, bo radni te ż  mogą  co ś  wnieść  do 
rozważań . Zaproponowała, by na najbliższej komisji budżetowej wspólnie przeanalizować  temat, 
łącznie z koncepcj ą  jak ma wyglądać  ten teren. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna O łejniczak powiedziała, że jest to jak najbardziej zasadny 
postulat i myś li, że przewodnicząca komisji budżetowej zaplanuje to w planie komisji i radni 
przyjrzą  się  tematowi na posiedzeniu nast ępnej komisji budżetowej. Następnie zadała pytanie 
Wójtowi, czy nie uważa, że jest to dobra okazja dla gminy, żeby zwiększyć  wartość  działki 
dzięki inwestycji zewnętrznej. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiedział , że dlatego chętnie gmina odsprzeda tę  działkę . 
Dodał , że obecnie nie można sprzedać  działki za ok. 2 mln z ł , a jeżeli zwiększy się  jej warto ść , 
to kto j ą  kupi. 

Ad. 4. ROLNICTWO W GMINIE ŚWID WIN 
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Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosi ła o zabranie g łosu Pana Stanis ława 
Tyszkiewicza Kierownika Terenowego Zespo łu Doradców w Swidwinie ZODR w 
Barzkowicach. 

Pan Stanis ław Tyszkiewicz przedstawi ł  prezentacj ę  multimedialną  na temat rolnictwa w gminie 
Swidwin (załącznik nr 1). 

Pan Krzysztof Kaszuba zadał  pytanie, jakie jest stanowisko Izb Rolniczych na temat nowego 
sposobu rekompensat. 

Pan Stanisiaw Tyszkiewicz odpowiedział , że nie udzieli odpowiedzi na to pytanie. Z pytaniem 
należy zwrócić  się  do przewodniczącego powiatowej rady Izby Rolniczej, natomiast z tego co 
wie to zostanie to jeszcze utrzymane przez najbli ższy okres. 

PRZERWA 9.40-9.50 

Ad. 6. INFORMACJA Z WYKONANIA BUDŻETU GMINY ŚWID WIN ZA I 
PÓŁROCZE 2016 r. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosi ła o zabranie g łosu Skarbnik Gminy 
Panią  Renatę  Kamińską . 

Pani Renata Kamińska powiedziała, że informacja z wykonania bud żetu gminy Świdwin za I 
półrocze 2016 r. zosta ła przedstawiona Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Koszalinie oraz 
Radzie Gminy. Następnie przedstawi ła ogólne wiadomo ści na temat wykonania bud żetu za I 
półrocze 2016 r., ponieważ  szczegó łowo informacja była omawiana na komisji łączonej rady 
gminy (załącznik nr 2). 
Następnie poinformowa ła, że Skład Orzekaj ący RIO w dniu 27.09.2016 r. wydal pozytywną  
opinię  dotyczącą  wykonania budżetu za pierwsze pó łrocze. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że opinia, o której wspomniała 
Pani Skarbnik wp łynęła również  do biura rady. 

Ad. 7. DYSKUSJA 

Brak pytań  i głosów w dyskusji. 

Ad. 8. INTERPELACJE I ZAPYTANIA RADNYCH 

Pan Henryk Mich zwróci ł  się  ze sprawą  drogi Rusinowo-Kłośniki, która niedawno by ła 
budowana, ajuż  się  psuje. Stwierdzi ł , że płyty jumbo na drodze si ę  kruszą  i wystaje zbrojenie. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosi ła Wójta o wyrównanie drogi na nowym 
osiedlu w Swidwinku oraz drogi do ciepłowni, która już  w 2015 r. miała być  wyrównana, a jest 
w fatalnym stanie. 

Ad. 9. CZAS DLA SAMORZĄDÓW 

Brak pytań . 
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Ad. 10. SPRAWOZDANIE PRZEWODNICZĄCYCH KOMISJI RADY GMINY ORAZ 
WÓJTA GMINY Z PRAC W OKRESIE MIĘDZY SESJAMI 

Przewodnicząca Rady poprosi ła o zabranie g łosu Przewodniczącą  Komisji Rewizyjnej. 

Pani Agnieszka Tokarska - Przewodnicz ąca Komisji Rewizyjnej poinformowała, że na ostatniej 
Sesji przedstawi ła sprawozdanie z prac komisji, natomiast w ostatnim czasie Komisja Rewizyjna 
nie przeprowadzała żadnych kontroli. 

Pani Anna Olejniczak - Przewodnicząca Rady Gminy poinformowa ła, że w okresie 
międzysesyjnym komisje Rady Gminy obradowały na dwóch posiedzeniach wspólnych. 
Pierwsze posiedzenie odby ło się  19.09.2016 r. i dotyczy ło informacji z wykonania budżetu za I 
półrocze 2016 r., któr ą  przedstawi ła Pani Skarbnik, omawiane by ły także wydatki inwestycyjne 
gminy z podzia łem na so łectwa za II kwarta ł  2016 r. oraz przedstawione zosta ły plany 
pozyskiwania środków zewnętrznych w gminie. W dniu 21.09.2016 r. podsumowany zosta ł  
projekt realizowany na terenie gminy pn. „.Na wyci ągniecie ręki", zaprezentowana zosta ła 
strategia rozwi ązywania problemów spo łecznych Gminy Swidwin oraz plan rozwoju lokalnego 
gminy na lata 2016-2020 oraz omówione zosta ły projekty uchwa ł  na dzisiejszą  sesj ę . 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki przedstawi ł  informacj ę  z działalności w okresie między sesjami: 

Zadania realizowane z zakresu budownictwa i zamówie ń  publicznych w bieżącym okresie: 

- zakończono prace przy budowie chodnika w Oparznie - od zakr ętu przy świetlicy 
wiejskiej do ko ścio ła po stronie lewej (przy krzy żu) odcinek o d ługości ok. 100 mb, w 
tym 2 wjazdy na drogi gminne; 

- trwaj ą  prace przy budowie chodnika w Be łtnie, a planowana d ługość  do realizacji to 
około 150 mb; utwardzono tak że plac przed punktem odbioru dzieci przez autobus 
szkolny; 

- planowany jest remont chodnika w Cieszeniewie i jak warunki atmosferyczne pozwol ą  to 
również  remont chodnika w Smardzku; 

- ekipa remontowa przemie ści się  na dwa dni z Be łtna do Kartlewa, żeby utwardzić  teren 
przy przystanku, gdzie dzieci oczekuj ą  na autobus; 

- Energa O świetlenie przyst ąpiła do montażu lamp na terenie Gminy; zamontowano lampy 
po części w Cieszeniewie, Oparznie i Krosinie; zako ńczenie realizacji monta żu 
dodatkowych lamp planowane jest do końca października; 

- do Powiatowego Zarz ądu Dróg przekazano wniosek o ustawienie znaków pionowych D-
15 (przystanek autobusowy) po obu stronach drogi powiatowej w miejscowo ści 
Bystrzynka w pobli żu budynku nr 7 oraz o wyrażenie zgody na ustawienie naprzeciwko 
działki nr 102/8 wiaty przystankowej; po wykonaniu wiaty przystankowej Gmina 
Swidwin rozpocznie starania o uzyskanie zgody na rozbiórk ę  istniej ącego przystanku 
autobusowego w Bystrzynce; 

Wójt poinformował , że do urzędu wpłynęło pismo od Powiatowego Zarz ądu Dróg 
powiadamiaj ące o tym, że w wielu miejscach przy drogach powiatowych ustawione s ą  kosze na 
śmieci. Miejsca te nie zosta ły uzgodnione z PZD, w zwi ązku z tymi b ędą  pobierane op łaty za 
zaj ęcie pasa drogowego. Wójt zaproponowa ł , że w poniedziałek-wtorek pracownik urz ędu 
gminy skontaktuje si ę  z so łtysami w celu dokonania przegl ądu miejscowo ści, gdzie ewentualnie 
można by te kosze przestawi ć  na teren gminny. 

Zadania realizowane przez Referat Kultury, Sportu i Zdrowia w bieżącym okresie: 
- dowóz pensjonariuszy do Środowiskowego Domu Samopomocy w Kl ępczewie, do 

Zespołu Placówek Specjalnych w S ławoborzu oraz Szko ły Specjalnej w Swidwinie; 



- bieżąca obs ługa Gminnej Hali Sportowej w Lekowie; 
- bieżąca obsługa świetlic gminnych (drobne naprawy, zaopatrzenie świetlic w opal, środki 

czysto ści); 
- uczestnictwo w przygotowaniu Do żynek Gminnych, Gminnego Turnieju So łectw o 

Szablę  Wójta oraz pobytu delegacji z partnerskiej Gminy Sanitz; 
- udział  w przygotowaniu obozu sportowego dla dzieci z gminy Świdwin w miejscowo ści 

Sanitz, która odby ł  się  w dniach 16-18.09.2016 r. By ł  to obóz treningowy z trenerami 
klubu Hamburger SV, które by ło wielkim przeżyciem zarówno dla dzieci ze Swidwina 
jak i z Sanitz. Ca ły pobyt grupy dzieci z gminy Swidwin sponsorowany by ł  przez gminę  
Sanitz. Wójt doda ł , że jest to wyj ątek, ponieważ  wszystkie dzia łaj ące na terenie gminy 
Sanitz kluby sportowe (ok. 50) nie są  finansowane przez urz ąd miasta, gdyż  działaj ą  na 
zasadzie stowarzysze ń  i same poszukuj ą  moż liwości finansowania swojej działalno ści. 

- przygotowanie sprawozdania na dofinansowanie pracodawcom kosztów kszta łcenia 
pracowników młodocianych oraz wydanie decyzji na dofinansowanie kosztów 
kształcenia młodocianego pracownika z gminy Swidwin; 

- uczestniczy ł  w bieżących zakupach w ramach funduszy so łeckich oraz nagród za zaj ęcie 
miejsca w Gminnym Turnieju So łectw; 

Zadania realizowane przez Referat O światy, Promocji i Pozyskiwania Funduszy w 
bieżącym okresie: 

- wprowadzono dane do systemu informacji o światowej dotyczącej zatrudnienia 
nauczycieli w gminnych Zespo łach Szkó ł  oraz liczby uczniów w szko łach i klasach oraz 
dzieci w przedszkolach; 

- sporządzono informacj ę  dotyczącą  dotacji na darmowe podr ęczniki i materia ły 
edukacyjne dla klas V szko ły podstawowej i II szko ły gimnazjalnej oraz dla uczniów 
niepełnosprawnych oraz dotacj ę  na materia ły ćwiczeniowe dla pozosta łych klas (z 
wyjątkiem klasy VI szkoły podstawowej i III szko ły gimnazjalnej, gdyż  ci uczniowie nie 
są  obj ęci programem dotacji); 

- trwaj ą  przygotowania do obchodów Dnia Edukacji Narodowej, które planowane 
są  na dzień  13 października 2016 r.; 

- we wspó łpracy z Referatem Kultury, Sportu i Zdrowia zorganizowano do żynki gminne 
oraz Turniej So łectw o Szabl ę  Wójta Gminy Swidwin, które odby ły się  3 wrze śnia br. w 
Lekowie; Wójt podzi ękował  wszystkim biorącym udział  za zaangażowanie, za pięknie 
wypiecione wieńce i wspaniałą  zabawę . 

- rozliczono zadanie pod nazw ą  „Wymiana o świetlenia sali gimnastycznej przy szkole w 
Bierzwnicy", na realizacj ę  którego Gmina Swidwin otrzyma ła dofinansowanie z Urz ędu 
Marszałkowskiego w wysokości 18.096,00 zł ; 

- trwa przygotowanie kompleksowej dokumentacji aplikacyjnej pn. „Wsparcie edukacyjne 
uczniów szkół  podstawowych i gimnazjalnych z terenu gminy Swidwin", która zostanie 
złożona w ramach podpisanego w dniu 6 czerwca br. Kontraktu Samorz ądowego „Strefa 
Centralna" pomi ędzy Województwem Zachodniopomorskim a powiatami i gminami w 
nim uczestniczącymi, w tym z gminą  Swidwin. Gmina Swidwin złożyła w Kontrakcie 
uproszczony wniosek pn. „Wsparcie edukacyjne uczniów szkó ł  podstawowych i 
gimnazjalnych z terenu gminy Swidwin" o warto ści 3 16.000,00 zł ; 

- Fundacja Nauka dla Środowiska wraz z partnerami otrzyma ła dofinansowanie na 
realizacj ę  projektu: „Rewitalizacja na terenie gmin województwa zachodniopomorskiego 
znajduj ących się  w Specjalnej Strefie Włączenia", który realizowany b ędzie w ramach 
Regionalnego Programu Operacyjnego Woj. Zachodniopomorskiego 2014-2020, O ś  
priorytetowa VII W łączenie społeczne; projektem zostanie obj ęta m.in. gmina Swidwin; 
realizacja projektu zaplanowana jest od 01.10.2016 r.; dzia łania projektowe związane są  z 
zaangażowaniem społeczno ści z obszarów rewitalizowanych w proces przygotowania 



oraz wypracowania kierunków rozwoju danego obszaru gminy, w tym tak że Lokalnego 
Programu Rewitalizacji; 

- Gmina Świdwin uczestniczy ła w Dożynkach Powiatowych, które odby ły się  10 wrze śnia 
br. w Toporzyku pod has łem Jarmark Tradycyjnie Zdrowej Żywności i Rękodzieła 
Ludowego, a wieniec z so łectwa Łąkowo, reprezentuj ący Gminę  Swidwin otrzymał  
wyróżnienie; Wójt doda ł , że protest, który by ł  składany do komisji konkursowej nie 
został  uwzględniony. Po tym wydarzeniu pozostał  wielki niesmak i rozgoryczenie ludzi 
biorących udział  w dożynkach, dlatego że zosta ł  zmieniony regulamin oceny wie ńców w 
trakcie oceniania przed łożonych wieńców. Wójt stwierdzi ł , że ubolewa nad tym, że tak 
się  stało. Pan Sołtys Ryszard Pawlonka oprotestowa ł  wyniki dlatego, że były wieńce 
które nie odpowiada ły założonemu regulaminowi uzgodnionemu już  w maju br. So łectwo 
Łąkowo przerabia ło przed samymi dożynkami powiatowymi wieniec, który był  na 
dożynkach gminnych, by zmie ścić  się  w regulaminie. Wójt powiedzia ł , że jego zdaniem 
wieniec z Łąkowa był  piękny. Następnie podzi ękował  wszystkim zaangażowanym w 
dekoracj ę  i przygotowanie stoiska gminy Swidwin, które by ło jednym z ładniejszych, 
tematycznym, maj ącym swój ciąg logiczny, była to zagroda le śna. Niestety nie zosta ło 
ono wyróżnione przez komisj ę . Wójt powiedzia ł , że pojawiły się  ze strony mieszkańców 
gminy Swidwin pytania, czy na przysz ły rok uczestniczy ć  w dożynkach powiatowych 
jeżeli tak maj ą  być  formowane. 

- trwa przygotowanie kompleksowej dokumentacji aplikacyjnej dotycz ącej zadania 
Budowa kanalizacji w miejscowo ści Bystrzyna wraz z oczyszczalni ą  ścieków i 
przepompowniami. Planowane jest z łożenie wniosku o przyznanie pomocy w zakresie 
„Gospodarki wodno- ściekowej" w ramach poddzia łania „Wsparcie inwestycji 
związanych z tworzeniem, ulepszaniem lub rozbudow ą  wszystkich rodzajów ma łej 
infrastruktury, w tym inwestycji w energi ę  odnawialną  i w oszczędzanie energii", 
obj ętego Programem Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020. Nabór wniosków 
odbędzie się  w terminie od 5.10 do 4.11.20 16 r. 

- trwaj ą  prace nad przygotowaniem folderu promuj ącego gminę  Świdwin i jej walory; 
planowany termin wydania folderu to październik-listopad br. 

- zakończono zebrania so łeckie dotyczące podziału środków z funduszu so łeckiego; Wójt 
podziękował  wszystkim sołectwom, które zaprosi ły go na zebrania (17 na 18). 

- 20.09.br. Sejmik Województwa Zachodniopomorskiego podj ął  uchwałę  o zatwierdzeniu 
aglomeracji Gminy Swidwin, a kolejny etap to wpisanie do krajowego programu 
oczyszczania ścieków; przewidywany czas, w którym gmina znajdzie si ę  na liście to luty-
kwiecień  2017 r. 

Zadania realizowane przez Referat Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gosp. Komunalnej w 
bieżącym okresie: 

- wydano 13 za świadczenia z planu zagospodarowania przestrzennego; 
- wydano 15 za świadczeń  o powierzchni gospodarstwa dla rolników; 
- wydano 10 zezwoleń  na usunięcie drzew lub krzewów; 
- prowadzone s ą  3 postępowania o podział  nieruchomo ści; 
- nadano 3 numery porz ądkowe dla nowo wybudowanych budynków; 
- Gmina wystąpiła do Wojewody Zachodniopomorskiego o udzielenie dotacji celowej w 

wysokości 301.901,00 z ł  przeznaczonej na zwrot podatku akcyzowego; wyp łata podatku 
nastąpi do 3 1.10.2016 r.; 

- w związku ze złożonym wnioskiem do ANR w Koszalinie o bezp łatne przej ęcie 1 0-ciu 
działek Gmina zleci ła geodecie wykonanie aktualizacji powierzchni przedmiotowych 
nieruchomości w miejscowo ści Ząbrowo, Klępczewo oraz Lipce; 

- w dniu 13.09.2016 r. Gmina podpisa ła akt notarialny na sprzeda ż  dla osób fizycznych 
dwóch działek tj. w Kluczkowie i w Swidwinku; w wyniku sprzeda ży do budżetu gminy 
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wpłynęło 24.368,50 zł ; 
- wszczęto 3 postępowania o wydanie decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach zgody 

na realizacj ę  przedsi ęwzięcia tj. wydobywanie kredy jeziornej, wiatraki, wydobywanie 
kruszywa naturalnego; 

- wyłapano 3 bezdomne psy w Lekowie i Kartlewie; zwierz ęta trafi ły do schroniska w 
Ko łobrzegu; 

- firma „Exito" zako ńczyła odbieranie azbestu z terenu gminy Swidwin; w ci ągu kilku 
najbliższych dni firma z łoży całą  dokumentacj ę  do Urzędu, a następnie zostanie 
przygotowana dokumentacja do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Srodowiska i 
Gospodarki Wodnej w Koszalinie celem uzyskania dotacji; Wójt doda ł , że po ostatnich 
spotkaniach z prezesem WFOSiGW otrzyma ł  informacje, że prawdopodobnie program 
bezpłatnego odbioru azbestu zostanie zako ńczony, a w to miejsce wejdzie program który 
umożliwi wzięcie 1% pożyczki na usunięcie azbestu. 

- odłowiono rannego bociana z miejscowo ści Be łtno; ptak trafi ł  pod opiekę  Fundacji na 
Rzecz Zwierząt „Dzika Ostoja" w Szczecinie; 
złożono 9 nowych deklaracji o wysoko ści opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi; 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki poinformował , że 13.10.2016 r. o godzinie 11.00 w Urzędzie 
Gminy Swidwin odbędzie się  spotkanie z Dyrektorem Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji 
Rolnictwa, Agencji Rynku Rolnego, Agencji Nieruchomo ści Rolnych, KRUS, lekarza 
powiatowego, Izb Rolniczych, na które serdecznie zaprosi ł  radnych i so łtysów. Informacja o 
spotkaniu zostanie przes łana do poszczególnych so łectw. 

Pan Krzysztof Kaszuba zadał  pytanie, kto wystąpił  i na jakich dzia łkach będzie wydobywana 
kreda i kruszywo. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiedział , że numerów dzia łek nie pamięta, ale jest to 
postępowanie na Goli Dolnej przy torach odno śnie kruszywa, natomiast o wydobywanie kredy 
wystąpił  pan w miejscowo ści Rusinowo. 

Ad. 11. PODJĘCIE UCHWAL 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosi ła Sekretarz Gminy Panią  Halinę  
Czajkowską  o przedstawienie projektów uchwa ł : 

- Uchwała Nr XXII/110/2016 w sprawie przyj ęcia „Gminnej Strategii Rozwi ązywania 
Problemów Spo łecznych Gminy Swidwin na lata 2016-2020" (uchwalę  podj ęto 
jednoglo śnie) 

- Uchwała Nr XXII/11 ł /2016 w sprawie przyj ęcia lokalnego programu pomocy spo łecznej 
„Programu Aktywno ści Lokalnej dla Gminy Swidwin na lata 2016-2020" 
(uchwalę  podj ęto jednoglo śnie) 

- Uchwała XXII/112/2016 w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowo ści 
Bystrzyna, Bystrzynka, Dobrowola na lata 20 16-2022 z perspektyw ą  na lata 2023-2027 
(uchwalę  podj ęto jednoglo śnie) 

- Uchwała Nr XXII/ ł  13/2016 w sprawie Regulaminu utrzymania czysto ści i porządku na 
terenie Gminy Swidwin (uchwalę  podj ęto jednoglo śnie) 



- Uchwała Nr XXII!114/2016 w sprawie szczegó łowego sposobu i zakresu świadczenia 
usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od w łaścicieli nieruchomo ści i 
zagospodarowania tych odpadów (uchwa łę  podj ęto jednog łośnie) 

- Uchwała Nr XXII/1 15/2016 w sprawie wyra żenia zgody na nieodp łatne nabycie 
nieruchomo ści (uchwa łę  podj ęto jednog łośnie) 

- Uchwała Nr XXII/1 16/2016 w sprawie wyra żenia zgody na nieodp łatne nabycie 
nieruchomo ści (uchwa łę  podj ęto jednog łośnie) 

- Uchwała Nr XXII/117/2016 w sprawie wyra żenia zgody na nieodp łatne nabycie 
nieruchomo ści 

Pani Anna Pietryka poinformowała, że Gmina Świdwin złożyła wniosek do ANR o przej ęcie 
nieruchomo ści zabudowanej, która znajduje si ę  przy ulicy Cmentarnej. Nieruchomo ść  ta to 
wolny lokal, wcze śniej mieszkalny, wej ście do lokalu posiada wspóln ą  klatkę  schodową  z 
wej ściem do GZGK. W ślad za złożonym wnioskiem ANR złożyła do gminy pismo z pro śbą  o 
przej ęcie dwóch nieruchomo ści, które przylegaj ą  bezpo średnio do wnioskowanej nieruchomo ści. 
Pierwsza z nich to jest droga dojazdowa, która stanowi dojazd do wnioskowanej nieruchomo ści 
bądź  do GZGK. Jest to dzia łka nr 212/46 o powierzchni 103 m2, szeroko ść  działki wynosi 5 m i 
długość  20 m. Wysokość  podatku rocznego w 2017 r. wyniesie 146 É. 
Druga nieruchomo ść  to działka nr 212/51, która znajduje si ę  na tyłach budynku wnioskowanego 
i GZGK, ma wielko ść  430 m2, szeroko ść  jej wynosi 8m od ściany budynku wzd łuż  chodnika 
przy drodze krajowej ul. Armii Krajowej, natomiast d ługość  wynosi 65 m. Podatek roczny po 
przej ęciu nieruchomo ści wyniósłby w 2017 r. 197 zł . 

Radni w głosowaniu jawnym jednog łośnie przyj ę li Uchwałę  Nr XXII/117/2016 w sprawie 
wyrażenia zgody na nieodp łatne nabycie nieruchomo ści. 

Pani Sekretarz Halina Czajkowska przedstawi ła kolejny projekt uchwały: 

- Uchwała Nr XXII/118/2016 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  nieruchomo ści w 
Kluczkowie 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak powiedziała, że rozpocznie dyskusj ę  nad 
projektem uchwa ły, ponieważ  dotyczy ona mieszkańców jej miejscowo ści. Stwierdzi ła, że nie 
może zgodzić  się  z tym, iż  działki budowlane, które gmina planuje sprzeda ć  maj ą  być  
sprzedawane z udzia łem wynoszącym 1/8 w drodze. Przyszli nabywcy maj ą  zakupić  sobie udział  
w drodze, maj ą  dogadywać  się  później między sobą  żeby tę  drogę  wyrównać , odśnieżyć , czy 
wyremontować . Przewodnicząca powiedziała, iż  rozmawiała z osobą  zainteresowan ą  udziałem w 
przetargu na zakup dzia łki, która gdy us łyszała że nieruchomo ści maj ą  być  sprzedawane z 
udziałem w działce stanowiącej drogę  dojazdową  stwierdzi ła, że nie będzie brała udziału w 
przetargu, ponieważ  działek w okolicy jest dużo a udział  w działce stanowiącej drogę  dojazdową  
powoduje tylko kolejne komplikacje dla przysz łych nabywców. Przewodnicz ąca dodała, że przed 
chwilą  odbyło się  głosowanie nad dwiema uchwa łami, gdzie radni wyrazili zgod ę  na przej ęcie 
dwóch nieruchomo ści drogowych od innego właściciela - ANR. Agencja Nieruchomo ści 
Rolnych jest zarządcą  nieruchomo ści będących we władaniu skarbu państwa, więc te 
nieruchomo ści zostały przej ęte przez gminę  od skarbu państwa we własne władanie, ponieważ  
wszyscy radni uważaj ą , że wszystkie drogi na terenie gminy powinny by ć  gminne. Gmina 
powinna zabezpieczyć  ludziom prawidłowy dojazd do nieruchomo ści, ustawa o samorz ądzie 
gminnym zobowiązuje do tego, aby zapewnia ć  realizacj ę  podstawowych potrzeb zbiorowych 
ludności, a taka jest dojazd do nieruchomo ści. Jeżeli w Smardzku, czy w Krosinie zosta ły 
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przej ęte drogi do maj ątku gminrego, argumentuj ąc że „ludziom się  należy ta droga", a w 
Kluczkowie sprzedaje si ę  z udziałem w drodze, to czy tym ludziom ta droga si ę  nie należy? 
Przewodnicząca poprosi ła Wita o odpowiedz' na zadane pytanie, dlaczego mieszka ńcy 
Kluczkowa maj ą  być  inaczej traktowani ni ż  mieszkańcy Krosina, Smardzka, Swidwinka. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiedział , że nie bardzo wie, o kim jest mowa, poniewa ż  
działki maj ą  być  dopiero wystawione na przetarg i nie wie kto je kupi. Uwa ża, że sytuacja jest na 
tyle jasna i czytelna, że kto ś  kto przystępuje do przetargu wie, że kupuje również  udział  w 
drodze. Jest to jasno i czytelnie przedstawione. Inna kwestia jest taka, że gmina potrzebuje 
pieniędzy na kanalizacj ę , na chodniki. Gmina stoi przed wyborem i nieraz trzeba przyj ąć  i 
podejmować  niepopularne decyzje. 

Przewodnicz ąca Rady Pani Anna Olejniczak powiedziała, że znowu będzie powtarza ć  to, co 
rok temu powtarza ła podczas batalii o Niemierzyno, że nikt nie wymaga od Wójta i go nie 
zmusi, żeby robi ł  od razu profesjonalną, piękną  drogę  z lampami, odwodnieniem, kanalizacj ą , 
chodnikami jak w Swidwinku. Droga to jest wytyczony, utwardzony pas, którym doj e żdża się  do 
posesji. W Kluczkowie zostało zrobionych 60m p łytami jumbo, co kosztowało 19.000 zł . Nikt 
nie mówi, że droga ma być  robiona jako inwestycja wielomilionowa. Przewodnicząca dodała, że 
nie widzi w działaniu Wójta żadnej spójno ści działań, bo z jednej strony w Krosinie i w 
Smardzku gmina przejmuje drog ę , a w Kluczkowie oddaje. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiedział , że to są  działki przeznaczone do sprzeda ży i 
kupuj ący decyduj ąc się  na przystąpienie do przetargu ma pe łną  wiedzę , że kupuje równie ż  udział  
w drodze. Jak gmina b ędzie bardzo bogata, b ędzie mogła przej ąć  drogę , ale na dzień  dzisiejszy 
gminy na to nie stać . 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak powiedziała, że z troski o bud żet gminny 
powinno Wójtowi zale żeć  na tym, żeby tych chętnych do zakupu dzia łek było jak najwięcej. 
Natomiast stawiaj ąc taki warunek, że jest to sprzedaż  z udziałem w drodze bardzo ogranicza pole 
zainteresowania i możliwość  licytacji cen w przetargu. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiedział , że inaczej rozumiej ą  poj ęcie troski o budżet. 
Stwierdził , że jeżeli zostawi si ę  drogę  gminną, to jak wyt łumaczy się  brak pieniędzy komuś , kto 
będzie dopominał  się  o jej naprawę . Dodał , że sama Przewodnicząca prosi ła o wyrównanie drogi 
w Swidwinku, która jest przeznaczona do budowy. Mo żliwe, że taka sama sytuacja b ędzie w 
niedługim czasie w Kluczkowie. Natomiast decyduj ąc się  na sprzedaż  działek podj ęto taką  
decyzj ę . Czy te dzia łki zostaną  sprzedane, na dzie ń  dzisiejszy nie wiadomo. Kupuj ący 
przystępuj ąc do przetargu ma jasn ą, czytelną  wiedzę , że kupuje również  udział  w drodze. 

Pani Iwona Piotrowicz powiedziała, że wszystkie drogi gminne s ą  w standardzie dróg polnych i 
każda osoba która będzie kupowała działkę  ma świadomość  w jakim standardzie j ą  kupuje. 
Zapytała, czy to że gmina przej ęła drogę  w Smardzku i Krosinie oznacza, że będą  one 
remontowane i b ędą  to kolejne milionowe inwestycje? Uważa, że gminy na to nie stać , ale daje 
się  mieszkańcom gwarancj ę  odśnieżenia, że będą  mogli poprosić  gminę  o oświetlenie czyli to, 
do czego jest zobowi ązana. Doda ła, że wszystkim powinno chodzić  o to, by mieszkańcy za parę  
lat nie zastanawiali si ę  czy maj ą  pozbyć  się  tej drogi na rzecz Skarbu Pa ństwa. Bo za parę  lat 
gmina stanie przed faktem przej ęcia tej używanej drogi. Dzisiaj mieszkańcy gminy nie maj ą  
oczekiwań  co do luksusowych dróg. Powinno si ę  informować  mieszkańców, że ta droga zosta ła 
pozostawiona jako gminna by j ą  udrożnić , czy odśnieżyć . 

Pan Krzysztof Kaszuba zwróci ł  uwagę  na fakt, że władze państwowe podejmuj ą  działania na 
rzecz ułatwienia zakupowania mieszka ń  przez obywateli. Powiedzia ł , że „wpychanie" kawałka 
drogi w działkę  nie jest dobrym pomys łem, ponieważ  utrudnia się  w ten sposób ludziom 
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podj ęcie decyzji o kupnie działki. W momencie przej ęcia drogi gminnej w środku miasta, gdy 
gmina ma w tym interes, jak ma si ę  to do tego Kluczkowa gdzie chc ą  się  budować  młodzi ludzie. 
Radny dodał , że rozumie, i ż  kupuj ący ma wiedzę , że kupuje działkę  z udziałem w drodze, ale 
jest zmuszony do kupienia takiej dzia łki. Dodał , że interesem gminy jest, by ludzie na wsiach si ę  
budowali. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki powiedział , że jego obowi ązkiem jest dbanie o finanse gminy. 
Stwierdzi ł , że Przewodnicząca Komisji Budżetowej wie, że odśnieżanie, lampy to są  również  
koszty, które ponosi gmina. W zwi ązku z tym, gdy powstanie tam droga gminna to wtedy bierze 
się  na siebie obowi ązki remontu, naprawy, budowy o świetlenia, od śnieżania. Wójt zapyta ł , czy 
gminę  na to stać . Zaproponował  sprzedaż  działek budowlanych w jasny, czytelny sposób. W 
ogłoszeniu jest zapis, że działki są  sprzedawane z udzia łem w drodze. 

Przewodnicz ąca Rady Pani Anna Olejniczak przypomnia ła wyliczenia sprzed roku w sprawie 
Niemierzyna, gdzie koszt od śnieżania według przetargów og łaszanych przez gminę  wyniósł  150 
A za motogodzinę  tj. za ok. 20 km od śnieżonych dróg gminnych. Doda ła, że można porównać  
jaki to byłby koszt od śnieżania tego odcinka drogi w Kluczkowie. 

Pan Marcin Serafm powiedział , że chciał  stanąć  w obronie przej ęcia drogi w Krosinie. 
Stwierdzi ł , że po zebraniach z so łtysem i mieszkańcami postanowiono, że systematycznie z 
funduszu sołeckiego będą  starali się  robić  drogi najczęściej używane w miejscowo ści. 
Postanowili, że nie będą  czekać  na decyzje ANR o dofinansowanie z tego wzgl ędu, że zbyt 
długo to trwa. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak powiedziała, że przej ęcia drogi w Krosinie i 
Smardzku nie trzeba broni ć , ponieważ  wszyscy radni s ą  zgodni, że drogi powinny być  gminne, 
ponieważ  gmina jest od zaspokajania potrzeb zbiorowych ludno ści. 

Pan Piotr Sieradzki powiedział , że przyłącza się  do słów radnego M.Serafina. Stwierdzi ł , że dla 
Smardzka fundusz so łecki to jedyne pieniądze dzięki którym mogą  coś  zrobić  dla miejscowo ści. 
Dodał , że większość  ziemi, dróg i dojazdów w so łectwie jest wykupiona przez spó łkę  Smagro. 
Droga, która dzisiaj decyzj ą  radnych zosta ła przej ęta jest jedyną  drogą  dojazdową  do bloków, 
gdzie mieszka ok. 98 osób. Nast ępnie podziękował  radnym za g łosowanie. Zaproponował , aby 
jeszcze raz zastanowi ć  się  nad drogą  do działek w Kluczkowie. 

Pan Krzysztof Kaszuba złożył  wniosek formalny, żeby wycofać  uchwałę , zastanowi ć  się  i 
przedstawi ć  j ą  na następnej sesji. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poddała pod głosowanie wniosek formalny, aby 
projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  nieruchomo ści w Kluczkowie wycofać  
z porządku obrad. 

Radni w głosowaniu jawnym jednog ło śnie opowiedzieli się  za wycofaniem projektu uchwa ły z 
porządku obrad. 

Pani Sekretarz Halina Czajkowska przedstawi ła kolejny projekt uchwa ły: 

- Uchwała Nr XXII/l 18/2016 w sprawie wyra żenia zgody na zamianę  nieruchomo ści 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że po konsultacji z radc ą  
prawnym w § 1 projektu uchwa ły została rozwinięta nazwa GZGK przez dopisanie „Spó łka z o.o. 
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z siedzibą  w Świdwinie". Następnie Przewodnicząca zdała pytanie, czy jest kto ś  przeciwny 
naniesieniu poprawki do uchwały. 
Poprawka zosta ła przyj ęta przez aklamacj ę . 
Radni w glosowaniu jawnym jednoglo śnie przyj ę li uchwalę . 

- Uchwała Nr XXII/1 19/2016 w sprawie wyra żenia zgody na sprzedaż  nieruchomo ści w 
Krosinie 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że na Komisji Łączonej radni 
wstępnie ustalili dwie propozycje tj. 95% i 99% bonifikaty od wyceny ustalonej przez 
rzeczoznawc ę . 

Pan Marcin Serafin stwierdzi ł , że istnieje coś  takiego jak prawo serii. Trzeba zobaczy ć  ile tam 
jest jeszcze mieszkań , po jednym mogą  „pój ść" następne. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak dodała, że niedawno radni podj ę li uchwałę  
mówiącą  o 75% bonifikaty. 

Pan Krzysztof Kaszuba stwierdził , ze radni na komisji rozmawiali na ten temat i nie ma co 
dyskutować  w tej sprawie, poniewa ż  zostały wypracowane dwa rozwi ązania i je należy 
przegłosować . 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poddała propozycje bonifikat pod g łosowanie. 
Większością  głosów 8 „za" radni zdecydowali o udzieleniu 95% bonifikaty. 

Następnie Przewodnicz ąca poddała pod głosowanie uchwałę  Nr XXII/ ł  19/2016 w sprawie 
wyrażenia zgody na sprzeda ż  nieruchomo ści w Krosinie z ustaloną  bonifikatą  w wysokości 95%. 
Radni w głosowaniu jawnym przyj ę li uchwałę  stosunkiem głosów „za" - 10113, „przeciw" - 3. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosi ła Skarbnik Gminy Pani ą  Renatę  
Kamińską  o przedstawienie projektu uchwa ły: 

- Uchwała Nr XXIL"120/2016 w sprawie dokonania zmian w bud żecie gminy na rok 2016 
(uchwalę  podj ęto „za" 12/13 glosów, „wstrzymuj ący się" - 1 glos) 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak wyjaśniła, że wstrzymała się  od głosu, ponieważ  
nie zgadza si ę  z tym. Informacja z wykonania bud żetu, która by ła przedstawiana na sesji 
wygląda bardzo dobrze. Nie mo że zgodzić  się  z tym, że rezerwa ogólna która planowana by ła na 
ten rok by ła ponad dwukrotnie wy ższa niż  rok wcze śniej, a tą  uchwałą  zwiększono rezerwę  
ogólną  o kolejne 60.000 A. Stwierdzi ła, że zastanawiaj ące jest to, po co jest planowanie bud żetu 
jeżeli cały czas ma być  zwiększana rezerwa ogólna. 

Ad. 12. ODPOWIEDZI NA ZAPYTANIA I INTERPELACJE 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiadaj ąc na interpelacj ę  Pana Henryka Micha dotyczącą  
drogi Rusinowo-Kło śniki podziękował  za zgłoszony sygnał . Z uwagi na to, że droga ta ma 5-
letni okres gwarancji to gmina wyst ąpi do wykonawcy o jej naprawienie. 

Odpowiadaj ąc na zapytanie Przewodniczącej Rady Pani Anny Olejniczak dotyczące 
wyrównania dróg Wójt powiedzia ł , że budżet na drogi został  już  wykonany. Na lutowej komisji 
rolnictwa, po obje ździe dróg, droga w Swidwinku nie by ła typowana, ponieważ  jest 
przeznaczona do przebudowy i gmina nie b ędzie w tym roku tam inwestowa ć . Natomiast zgadza 
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się , że droga do ciep łowni jest przeznaczona do wysypania gruzem. Wójt doda ł , że po 
podliczeniu III kwarta łu kwestia jest otwarta. 

Ad. 13. WOLNE WNIOSKI 

Wolnych wniosków nie zg łoszono. 

Ad. 14. ZAKOŃCZENIE 

W związku z wyczerpaniem tematyki posiedzenia Przewodnicz ąca Rady zamkn ęła XXII/20 16 
sesj ę  Rady Gminy Swidwin. 

Na tym protokó ł  zakończono. 

Przewodnicząca Rady 

mgy"Anna Olejniczak 

Protokołowała 

Izabela Z, twoj ska 
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